



ការសាងសង់នៅក្នុងសហគមន៍

Building in Community

មនុស្សពីរនាក់កំពុងជីករណ្តៅ។ បុរសទីបីដើរកាត់ និង សួរសំណួរថា៖

«តើអ្នកកំពុងជីកអ្វី?»

«អូ! ខ្ញុំកំពុងជីករណ្តៅ»។

«ចុះចំណែកលោកវិញ?»

បាទ ខ្ញុំកំពុងសាងសង់សាលារៀនដ៏ស្រស់ស្អាតមួយ។

តើអ្នកឃើញពីភាពខុសប្លែកគ្នានៃអត្ថបទ ឬ អាកប្បកិរិយារបស់អ្នកទាំងពីរដែរឬទេ? បុរសទីមួយមើលទៅការងាររបស់គាត់ថាជាការងារដ៏លំបាក។ គាត់មិនបានមើលឃើញអ្វីដែលហួសពីការងាររបស់គាត់ទេក្នុងពេលភ្លាមៗនោះ។ បុរសម្នាក់ទៀតសម្លឹងមើលទៅវែងឆ្ងាយ។ គាត់មើលឃើញសាលារៀនដ៏ស្រស់ស្អាតដែលនឹងឈរនៅកន្លែងនោះ។

តើអ្នកដូចជាបុរសទីមួយដែរឬទេ ឬ ដូចជាបុរសទីពីរ? តើអ្នកមើលឃើញអាការដ៏ស្រស់ស្អាត ឬ ក៏មើលឃើញតែកំទេចដី? នៅក្នុងមេរៀននេះ យើងនឹងពិចារណាពីមូលដ្ឋានគ្រឹះ ដែលយើងត្រូវចាក់គ្រឹះពីលើ។ ចូរក្លាយជាអ្នកសាងសង់សម្រាប់សហគមន៍របស់យើង!

គម្រោង

- ក. ការសាងសង់នៅលើគ្រឹះដ៏ត្រឹមត្រូវ Building on Proper Foundation
- ខ. ការសាងសង់ជាមួយគ្នា Building Together
- គ. ការសាងសង់ស្ពាន Building Bridges

គោលដៅ

- ១. ចូរពិពណ៌នាពីគ្រឹះដ៏ត្រឹមត្រូវ ដែលអ្នកត្រូវសាងសង់នៅលើលើ។
- ២. ពន្យល់ពីសារៈសំខាន់នៃការសាងសង់ជាមួយអ្នកដទៃទៀត។
- ៣. ពន្យល់លើភាពខុសគ្នារវាងការសាងសង់ «ស្ពាន» និង ការសាងសង់ «ជញ្ជាំង»។

ក. ការសាងសង់នៅលើគ្រឹះដ៏ត្រឹមត្រូវ Building on Proper Foundation

គោលដៅទី១. ចូរពិពណ៌នាពីគ្រឹះដ៏ត្រឹមត្រូវ ដែលអ្នកត្រូវសាងសង់នៅលើលើ។

ជីវិតជាគ្រិស្តបរិស័ទ ដូចគ្នាទៅនឹងអាគារមួយដែរ។ នៅខាងក្រោមគ្រឹះតែងតែមានគ្រឹះដ៏រឹងមាំ។ គ្រឹះនោះជាធម្មតា លាយពីថ្ម និង ស៊ីម៉ង់។ គ្រឹះជាអ្នកទ្រទ្រង់អាគារទាំងមូល។ ប្រសិនបើមិនមានគ្រឹះទេ អាគារទាំងមូលនឹងរលំ។ ដូចគ្នាផងដែរ ដួងចិត្តជាសហគមន៍របស់អ្នកត្រូវតែសាងសង់នៅលើថ្មដ៏រឹងមាំ គឺព្រះយេស៊ូគ្រិស្ត។ ព្រះអង្គជាគ្រឹះរបស់អ្នក។ លោកប៉ូល បានសរសេរថា «ដ្បិតគ្មាននរណាអាចចាក់គ្រឹះមួយផ្សេងទៀត ក្រៅពីគ្រឹះដែលបានចាក់រួចមកហើយនោះទេ ពោលគឺព្រះ យេស៊ូគ្រិស្ត» (១កូរិនថូស ៣:១១)។

មូលដ្ឋានគ្រឹះព្រះគម្ពីរមានសារៈសំខាន់សម្រាប់ការរីកចម្រើនខាងវិញ្ញាណ។ នៅក្នុងម៉ាថាយ ៧:២៤-២៧ ព្រះ យេស៊ូមានព្រះបន្ទូលអំពីអ្នកសាងសង់ពីរនាក់ ម្នាក់សាងសង់ផ្ទះរបស់គាត់នៅលើថ្ម និងបុរសម្នាក់ទៀតសាងសង់ផ្ទះរបស់ គាត់នៅលើដីខ្សាច់ ដែលគ្មានគ្រឹះរឹងមាំឡើយ។ នៅពេលដែលមានព្យុះ និងទឹកជំនន់មកដល់ ផ្ទះដែលសាងសង់នៅលើដី ខ្សាច់បានដួលចុះ។ ប៉ុន្តែ ផ្ទះដែលសាងសង់នៅលើថ្មនឹងមិនរលំនោះឡើយ។

នៅក្នុងរឿងនេះព្រះយេស៊ូបានមានព្រះបន្ទូលអំពីបុរសឆ្លាតដែលផ្ទះនៅលើថ្ម ប្រៀបដូចជាបុរសម្នាក់ដែលគោរព តាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះគ្រិស្ត។ ថ្មដែលគាត់សាងសង់នៅលើ គឺជាការគោរពទៅនឹងការបង្រៀនរបស់ព្រះគ្រិស្ត។ បុរស ដែលសាងសង់ផ្ទះរបស់គាត់នៅលើដីខ្សាច់ ប្រៀបដូចទៅនឹងមនុស្សដែលមិនបានស្តាប់បង្គាប់តាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ គ្រិស្ត។ ដីខ្សាច់ដែលគាត់សាងសង់នៅលើ ប្រៀបដូចជាការមិនធ្វើតាមការបង្រៀនរបស់ព្រះគ្រិស្ត។

វាគឺជារឿងមួយដែលត្រូវនិយាយថា យើងជឿលើព្រះគ្រិស្ត និងដើរដោយមិនស្តាប់បង្គាប់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គ។ ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា «អ្នកដែលចូលទៅក្នុងព្រះរាជ្យនៃស្ថានបរមសុខ មិនមែនជាអ្នកដែលគ្រាន់តែហៅខ្ញុំថា

“ព្រះអម្ចាស់! ព្រះអម្ចាស់!” ប៉ុណ្ណោះទេ គឺជាអ្នកដែលធ្វើតាមព្រះហឫទ័យព្រះបិតាខ្ញុំ ដែលគង់នៅស្ថានមនុស្សនោះវិញ។
(ម៉ាថាយ ៧:២១)។

អ្នកត្រូវការគ្រឹះដ៏រឹងមាំនៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នកដើម្បីការពារអ្នកនៅពេលដែលមានព្យុះមកដល់។ ព្យុះនោះមកតាម
របៀបផ្សេងៗ៖ សេចក្តីស្លាប់នៃអ្នកជាទីស្រឡាញ់ ជំងឺ ការបាត់បង់តំណែង ឬ ការល្បួងល។ នៅពេលដែលយើងចាក់គ្រឹះ
រឹងមាំដោយស្តាប់បង្គាប់តាមព្រះជាម្ចាស់យើងមានមនសិកាច្បាស់លាស់ ហើយយើងអាចមានទំនុកចិត្តថាព្រះជាម្ចាស់នឹង
ជួយយើងនៅពេលដែលមានព្យុះកើតឡើង។ នៅក្នុង១យ៉ូហាន ៣:២១-២២ «យើងអានខគម្ពីរទាំងនេះ៖ ប្រសិនបើចិត្ត
គំនិតរបស់យើងមិនដាក់ទោសយើងទេនោះយើងនឹងមានចិត្តរឹងមាំនៅចំពោះព្រះភក្ត្រព្រះអង្គ។ អ្វីៗក៏ដោយអោយតែ
យើងទូលសូម យើងមុខជាទទួលពីព្រះអង្គមិនខានព្រោះយើងកាន់តាមបទបញ្ជារបស់ព្រះអង្គ និងប្រព្រឹត្តអំពើណាដែល
គាប់ព្រះហឫទ័យព្រះអង្គ»។

មានតែជំនឿរបស់យើង និងគ្រឹះរបស់យើងនៅក្នុងព្រះអម្ចាស់ និង ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ តែប៉ុណ្ណោះ ដែល
នឹងថែរក្សាយើងនៅពេលដែលយើងជួបទុកលំបាក។ តើព្រះអង្គជាគ្រឹះរបស់អ្នកឬ? តើអ្នកស្តាប់បង្គាប់ព្រះបន្ទូលរបស់
ព្រះអង្គទេ?

លំហាត់អនុវត្ត

១ ចូរបំពេញប្រយោគខាងក្រោមជាមួយនឹងពាក្យដែលត្រឹមត្រូវបំផុត៖

- ក) ប្រសិនបើមិនមានថ្ម.....ទេ អាគារនឹងដួលចុះ។
- ខ) អស់អ្នកដែលសាងសង់នៅលើថ្ម.....ការបង្រៀនរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។
- គ) ផ្ទះដែលសាងសង់នៅលើដីខ្សាច់នឹង.....អំឡុងពេលព្យុះ។
- ឃ) គ្រឹះដែលយើងគួរតែសាងសង់ជីវិតរបស់យើងនៅលើគឺ.....។

២ ចូរគិតអំពីជីវិតរបស់អ្នកនៅពេលដែលអ្នកបានទទួលព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទជាព្រះសង្គ្រោះរបស់អ្នក។ តើអ្នកអាចនិយាយ
ដោយខ្លួនឯងថា អ្នកកំពុងដើរដោយស្តាប់បង្គាប់ព្រះគ្រីស្ទ?
ប្រសិនបើចម្លើយរបស់អ្នកទៅនឹងសំណួរនេះថា *បាទ/ចាស* អ្នកកំពុងតែពឹងផ្អែកលើគ្រឹះដ៏រឹងមាំ។ ប្រសិនបើមិនមែនទេ
ចូរទូលសូមដល់ព្រះជាម្ចាស់ឱ្យជួយដល់អ្នកស្តាប់បង្គាប់ព្រះអង្គ។

ខ. ការសាងសង់ជាមួយគ្នា Building Together

គោលដៅទី២. ចូរពន្យល់ពីសារៈសំខាន់នៃការសាងសង់ជាមួយអ្នកជឿដទៃទៀត។

យើងមិនគ្រាន់តែសាងសង់តែម្នាក់ឯងទេ។ ប៉ុន្តែ យើងក៏ជាផ្នែកមួយនៃក្រុមជំនុំសាកល របស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។ អ្នកជឿទាំងអស់រួមគ្នាជាវចនាសម្ព័ន្ធពេញលេញ ជាមួយអង្គព្រះគ្រីស្ទ ដែលជាមូលដ្ឋានគ្រឹះ។ លោកពេត្រុស បានសរសេរថា «វិធីបងប្អូនវិញបងប្អូនប្រៀបបាននឹងថ្មដ៏មានជីវិតដែរ ដូច្នោះ ចូរផ្គុំគ្នាឡើង កសាងជាព្រះដំណាក់របស់ព្រះវិញ្ញាណធ្វើជាក្រុមបូជាចារ្យដ៏វិសុទ្ធដើម្បីថ្វាយយញ្ញបូជាខាងវិញ្ញាណជាទីគាប់ព្រះហឫទ័យព្រះជាម្ចាស់តាមរយៈព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ» (១ពេត្រុស ២:៥)។ នៅក្នុងអេភេសូ ២:២០-២២ លោកប៉ូលមានប្រសាសន៍ថា៖

ព្រះអង្គបានកសាងបងប្អូនឡើងជាសំណង់ ដោយមានក្រុមសាវ័ក និងព្យាករិជាគ្រឹះ និងមានព្រះគ្រីស្ទ យេស៊ូផ្ទាល់ជាថ្មដ៏សំខាន់។ គឺព្រះគ្រីស្ទហើយ ដែលធ្វើអោយសំណង់ទាំងមូលភ្ជាប់គ្នាយ៉ាងមាំមួនធ្វើអោយចម្រើនឡើង ទៅជាព្រះវិហារដ៏វិសុទ្ធមួយ រួមជាមួយព្រះអម្ចាស់។ វិធីបងប្អូនក៏ដូច្នោះដែរ ដោយបងប្អូនរួមជាមួយព្រះអង្គ បងប្អូនបានផ្គុំគ្នាឡើង ធ្វើជាព្រះដំណាក់របស់ព្រះជាម្ចាស់ក្នុងព្រះវិញ្ញាណ។

យើងទាំងអស់គ្នាសុទ្ធតែជាថ្មនៃសំណង់ដូចគ្នា។ បទគម្ពីរបានណែនាំយើងយ៉ាងច្រើនអំពីទំនាក់ទំនងរបស់យើងជាមួយគ្នាទៅវិញទៅមក។ ទាំងនេះជា ពាក្យសំដីដាស់តឿនរបស់សាវ័កប៉ូលទៅកាន់ក្រុមជំនុំ៖

ចូរបន្ទាបខ្លួន មានចិត្តស្ងួតបូក និងចេះអត់ធ្មត់ ព្រមទាំងទ្រាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមកដោយសេចក្តីស្រឡាញ់។ ចូរយកចិត្តទុកដាក់រក្សាឯកភាពដែលមកពីព្រះវិញ្ញាណ ដោយយកសេចក្តីសុខសាន្តធ្វើជាចំណងប្រាស្រ័យទាក់ទងគ្នា។ (អេភេសូរ ៤: ២-៣)

កុំអោយមានពាក្យអាស្រូវណាមួយចេញពីមាត់បងប្អូនឡើយផ្ទុយទៅវិញត្រូវនិយាយតែពាក្យល្អ ដែលជួយកសាងជំនឿអ្នកដទៃ ប្រសិនបើគេត្រូវការ ព្រមទាំងនាំព្រះពរមកអោយអ្នកស្តាប់ផងដែរ។ (អេភេសូរ ៤: ២៩)

ត្រូវមានចិត្តសប្បុរស និងចេះអាណិតមេត្តាដល់គ្នាទៅវិញទៅមក។ ត្រូវប្រណីសន្តោសគ្នាទៅវិញទៅមក ដូចព្រះជាម្ចាស់បានប្រណីសន្តោសបងប្អូន ដោយសារព្រះគ្រីស្ទដែរ។ (អេភេសូរ ៤: ៣២)

ត្រូវជួយរំលែកទុក្ខវេទនាទៅវិញទៅមក ធ្វើយ៉ាងនេះ ទើបបងប្អូនបំពេញតាមក្រឹត្យវិន័យរបស់ព្រះគ្រីស្ទទាំងស្រុង។ (កាឡូទី ៦:២)

ហេតុនេះ ពេលយើងមានឱកាសនៅឡើយ យើងត្រូវប្រព្រឹត្តអំពើល្អចំពោះមនុស្សទាំងអស់ជាពិសេស
ចំពោះបងប្អូនរួមជំនឿ។ (កាឡាទី ៦:១០)

លើសពីនេះទៅទៀត ត្រូវមានចិត្តស្រឡាញ់ដ៏រឹងមាំចិត្តស្រឡាញ់ធ្វើអោយបងប្អូនរួមគ្នាពេញលក្ខណៈ។
(កូឡូស ៣:១៤)

ខគម្ពីរទាំងនេះបានបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ពីសហគមន៍អ្នកជឿថាមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះគ្នាទៅវិញទៅមក។ នៅក្នុង
ចំណោមអ្នកជឿច្រើនជាងកន្លែងដទៃទៀតដូចជាការរស់នៅជាសហគមន៍គួរតែមាននៅក្នុងការប្រកបគ្នាពិធីជប់
លៀងព្រះអម្ចាស់ ការទំនាក់ទំនង ការស្រឡាញ់ ការយកចិត្តទុកដាក់ ការឱ្យ និង ការទទួល។ ក្រុមជំនុំដើមបានអនុវត្តនូវ
ដួងចិត្តបែបនេះជាមួយគ្នា (កិច្ចការ ២:៤៣-៤៧)។

នៅពេលដែលយើងកសាងសហគមន៍ជាមួយគ្នា យើងត្រូវតែផ្សំឱ្យបាន។ ខ្ញុំមិននិយាយអំពីការផ្លាស់ប្តូរមនុស្ស
ដែលងាយក្នុងការផ្សំជាម្នាក់ដែលងាយក្នុងការចុះចូលគ្រប់ស្ថានការណ៍តាមរបៀបណាមួយដែលអាចបំពេញតម្រូវការ
ដល់អ្នកដទៃជាមួយនឹងគោលដៅរួម។ ជាឧទាហរណ៍ មិត្តដែលអ្នកបានធ្វើទីបន្ទាល់ទៅកាន់នោះបានសុំអ្នកទៅលេងសួន
សត្វនៅថ្ងៃអាទិត្យ ពេលល្ងាច។ ប៉ុន្តែ ជាធម្មតាអ្នកមានទំលាប់មួយទៅព្រះវិហារថ្ងៃអាទិត្យពេលល្ងាច។ ដូច្នេះអ្នកប្រាប់ទៅ
មិត្តអ្នកថាអ្នកនឹងទៅសួនសត្វមុនម៉ោងនៅថ្ងៃអាទិត្យ ហើយបន្ទាប់មកអ្នកអាចនាំមិត្តរបស់អ្នកទៅព្រះវិហារជាមួយអ្នក។
នៅក្នុងរបៀបនេះអ្នកបានធ្វើឱ្យមិត្តរបស់អ្នកពេញចិត្តតាមរយៈការប្រកបគ្នាដោយរីករាយហើយអ្នកក៏មានឱកាសក្នុងការនាំ
មិត្តរបស់អ្នកថ្វាយព្រះអម្ចាស់។

ប្រសិនបើយើងចង់នាំសហគមន៍របស់យើងថ្វាយព្រះគ្រីស្ទពួកយើងត្រូវការមានផែនការ។ ប៉ុន្តែ ត្រូវតែអនុញ្ញាតឱ្យ
ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជាអ្នកដឹកនាំផែនការរបស់យើង។ ប្រសិនបើទ្រង់ចង់ផ្លាស់ប្តូរសហគមន៍សូមអនុញ្ញាតឱ្យព្រះអង្គធ្វើ
កិច្ចការនេះ។

ទីក្រុងសេអ៊ូល ប្រទេសកូរ៉េដែលមានប្រជាជនសរុបច្រើនជាងដប់លាននាក់។ ក្រុមជំនុំនៅសេអ៊ូដែលមានព័ន្ធការី
រាប់ពាន់អ្នកដែលបម្រើព្រះអង្គក្នុងមួយសប្តាហ៍។ ប៉ុន្តែ អាគារក្រុមជំនុំរបស់គេមិនមានកន្លែងគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការដាក់មនុស្ស
ដ៏ច្រើនយ៉ាងនេះទេ ដូច្នេះពួកគេរៀនក្នុងការផ្សំខ្លួនដើម្បីបំពេញតម្រូវការមនុស្សទាំងនេះ។

នៅក្នុងសេអ៊ូលវាជារឿងធម្មតាសម្រាប់មនុស្សដែលមានតំបន់ផ្សេងៗពីគ្នាក្នុងទីក្រុងប្រមូលផ្តុំគ្នាសម្រាប់ការប្រជុំជា
សាធារណៈនៅក្នុងកន្លែងតូចមួយ (ទីស្តីការអភិបាលក្រុង)។ នៅក្នុងតំបន់នីមួយៗមានអ្នកដឹកនាំផ្ទាល់ខ្លួនដែលជាអ្នក
ជួបជាមួយប្រជាជនរបស់គេផ្ទាល់។ គ្រូគង្វាលក្នុងក្រុមជំនុំត្រូវអនុវត្តតាមរបៀបនេះផងដែរក្នុងការធ្វើព័ន្ធកិច្ចជាមួយ
មនុស្ស។ ពួកគេមិនអាចទៅព្រះវិហារទាំងអស់គ្នានោះទេ ដូច្នេះគាត់អាចនាំក្រុមជំនុំទៅកាន់កន្លែងរបស់ពួកគេត្រូវការ
សម្របសម្រួលដើម្បីបំពេញតម្រូវការរបស់ពួកគេ។

ប្រសិនបើមានមនុស្សបីនាក់រស់នៅក្នុងតំបន់ដូចគ្នានៅក្នុងទីក្រុងមួយ ម្នាក់ក្នុងចំណោមពួកគេបានអនុញ្ញាតឱ្យមានការជួបជុំគ្នាពេលយប់ក្នុងផ្ទះរបស់គាត់ឬនាង។ ពួកគេអញ្ជើញមិត្តភក្តិ និងអ្នកជិតខាងរបស់ពួកគេ។ ក្រុមនេះនឹងមានការរីកចម្រើនបើមានមនុស្សដែលស្វែងរកព្រះជាម្ចាស់អស់ពីចិត្ត។ នៅពេលដែលក្រុមមានមនុស្ស១២នាក់ក្រុមអាចបែកចែកបាន។ ឥឡូវមានរាប់រយក្រុមតូចនៅក្នុងទីក្រុងដែលអាចឈោងចាប់មនុស្សបាន៤៥០០០ជារៀងរាល់សប្តាហ៍។

ជាញឹកញាប់យើងតែងតែភ្លេចថាក្រុមជំនុំមិនមែនជាអាគារនោះទេក្រុមជំនុំគឺជាមនុស្ស។ ក្នុងការដែលយើងថ្វាយបង្គំរួមគ្នាជាការសំខាន់ ប៉ុន្តែ យើងត្រូវមានឆន្ទៈក្នុងការសម្របសម្រួល នៅពេលដែលចាំបាច់ដើម្បីឈោងចាប់មនុស្សគ្រប់ទីកន្លែងដោយដំណឹងល្អ។

លំហាត់អនុវត្ត

៣ ចូរសរសេរចរិតលក្ខណៈចំនួនប្រាំមួយដែលយើងគួរតែមានចំពោះមនុស្សដទៃ។

៤ ចូរគូសរង្វង់ជុំវិញចរិតលក្ខណៈណាដែលអ្នកត្រូវការអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងជីវិតរបស់អ្នក។

៥ ការសម្របសម្រួល មានន័យថាជាការផ្លាស់ប្តូរសម្ភារៈ ឬ វិធីសាស្ត្រក្នុងការធ្វើអ្វីមួយ

- ក) ផ្លាស់ប្តូរគោលបំណងចំបងរបស់អ្នក
- ខ) តាមរយៈការផ្លាស់ប្តូរគោលបំណងចំបងរបស់អ្នក

៦ ប្រសិនបើអ្នកចង់នាំមនុស្សថ្វាយព្រះអម្ចាស់ អ្នកត្រូវ

- ក) រង់ចាំរហូតដល់ពួកគេទៅក្រុមជំនុំរបស់អ្នក
- ខ) បង្កើតឧទាហរណ៍ដើម្បីធ្វើបន្ទាល់ទៅកាន់ពួកគេនៅកន្លែងដែលពួកគេរស់នៅ

៧ ដួងចិត្តនៃការសម្របសម្រួលគឺ

- ក) អាត្មានិយម
- ខ) មិនអាត្មានិយម

គ. ការកសាងស្ពាន Building Bridges

គោលដៅទី៣. ពន្យល់លើវិធានខុសគ្នា រវាងការសាងសង់ «ស្ពាន» និង ការសាងសង់ «ជញ្ជាំង»។

ជាច្រើនឆ្នាំមកហើយដែលគេប្រើឥដ្ឋនិងថ្មជាគ្រឿងក្នុងការសាងសង់។ ឥដ្ឋនិងថ្មដូចគ្នាត្រូវបានប្រើក្នុង ដើម្បីសាងសង់ក្រុមជំនុំមន្ទីរពេទ្យនិងគុកផងដែរ។ គ្រឿងសំណង់ដែលគេប្រើសម្រាប់សាងសង់ស្ពានអាចប្រើសម្រាប់សង់ធ្វើជញ្ជាំងផងដែរ។ អ្វីដែលជាភាពខុសគ្នាគឺផែនការរបស់អ្នកសាងសង់ប៉ុណ្ណោះ។

ស្ពានអាចជួយមនុស្សឱ្យឆ្លងកាត់ព្រំប្រទល់ក្នុងទិសដៅពីរបាន។ ពួកគេមានន័យថាមានសហគមន៍មានទំនាក់ទំនងគ្នា។ យើងចង់ចាំនៅក្នុងមេរៀនទីមួយរបស់យើងដែលបានលើកឡើងអំពីអត្ថន័យគ្រឹះនៃពាក្យកូណូនា (Koinonia) បានបង្ហាញអំពីទំនាក់ទំនងពីរទំនាក់ទំនងនៃការឱ្យនិងការទទួល។ ពួកយើងកសាងស្ពានតាមរយៈ មិត្តភាព ការជួយគ្នា និងធ្វើជាមនុស្សដែលគេអាចពាក់ព័ន្ធនៅពេលដែលគេត្រូវការ។ ឬយើងកសាងជញ្ជាំងតាមរយៈការមិនរាប់អានគ្នា និងការពារខ្លួនយើងមិនឱ្យមានទំនាក់ទំនងជាមួយមនុស្សដទៃ។

គ្រិស្តបរិស័ទត្រូវព្យាយាមមានទំនាក់ទំនងឬមិត្តភាពជាមនុស្សគ្រប់វណ្ណៈទាំងអស់ក្នុងសង្គម។ យើងកសាងជញ្ជាំងនៅពេលដែលយើងគិតថាយើងប្រសើរជាងមនុស្សផ្សេងទៀត។ យើងក៏កសាងជញ្ជាំងផងដែរនៅពេលដែលយើងបដិសេធមិនឈោងចាប់មនុស្សដែលយើងគិតថាពួកគេមានឋានៈខ្ពង់ខ្ពស់ជាងយើង។ ទោះបីអ្នកជា កសិករ អ្នកពិសោធន៍ អ្នកជំនួញ ឬ ក៏អ្នកធ្វើការនៅជួរដំបូងអ្នកអាចមានមិត្តភាពជាមួយមនុស្សដែលមានឋានៈឬ វណ្ណៈខុសពីអ្នកបាន។ បន្ទាប់មកអ្នកត្រូវព្យាយាមនាំពួកគេថ្វាយព្រះអម្ចាស់។ ខ្ញុំមិនអាចនាំរណម្នាក់ថ្វាយព្រះអម្ចាស់ដោយមិនបង្កើតមិត្តភាពជាមួយគាត់ជាមុននោះឡើយ។

ជញ្ជាំងបែងចែកនិងញែកមនុស្សចេញពីគ្នា។ ប្រហែលជាអ្នកធ្លាប់បានអានអំពីជញ្ជាំងដ៏អស្ចារ្យបំផុតនៅក្នុងប្រទេសចិនដែលបានកសាងអស់រយៈពេលរាប់រយឆ្នាំមកហើយ ប៉ុន្តែ នៅតែមានភាពរឹងមាំ។ ជញ្ជាំងត្រូវបានកសាងឡើងដើម្បីការពារមនុស្សមួយចំនួនពីខាងក្រៅនិងដើម្បីការពារមនុស្សដទៃទៀតនៅខាងក្នុងជញ្ជាំងផងដែរ។ នៅក្នុងការប្រៀបធៀបមួយគឺការកសាងជញ្ជាំងមានសុវត្ថិភាពជាងការកសាងស្ពាន។ នៅពេលដែលយើងកសាងស្ពានយើងកំពុងតែផ្សងជាមួយការឈឺចាប់ និងការបដិសេធជាមួយ។ ប៉ុន្តែ ព្រះយេស៊ូបានធានាអះអាងជាមួយយើងថា «អ្នករាល់គ្នាជួបនឹងទុក្ខវេទនានៅក្នុងលោក ប៉ុន្តែ ចូរមានសង្ឃឹមឡើង! ខ្ញុំបានឈ្នះលោកនេះហើយ» (យ៉ូហាន ១៦:៣៣)។ ព្រះយេស៊ូមិនបានអធិស្ឋានថាសូមឱ្យព្រះជាម្ចាស់ដកយកយើងចេញពីផែនដីនេះឡើយ ប៉ុន្តែ ទ្រង់បានអធិស្ឋានថាសូមឱ្យព្រះជាម្ចាស់ថែរក្សាការពារយើងចេញពីមារកំណាចនៅលើផែនដីនេះវិញ (យ៉ូហាន ១៧:១៥)។

នៅពេលដែលយើងឈោងចាប់មនុស្សដទៃមានពេលខ្លះជញ្ជាំងត្រូវតែដួលចុះ។ មានជញ្ជាំង សង្គម ក្រុមសីលធម៌ វប្បធម៌ និងសាសនាតម្រូវឱ្យយើង កំទេច ឬ បំផ្លាញដើម្បីកសាងសហគមន៍មួយបាន។ ព្រះយេស៊ូផ្ទាល់បានរលំ ឬ បំផ្លាញជញ្ជាំងនៅពេលដែលទ្រង់មានព្រះបន្ទូលទៅកាន់ស្រ្តីសាសន៍សាម៉ារីនៅឯអណូងទឹក (យ៉ូហាន ៤:៧-៩)។

យើងត្រូវតែបន្តជ្រើសរើសរវាងការកសាងជញ្ជាំងឬស្ពាននៅក្នុងសហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទរបស់ពួកយើងនិងនៅក្នុងសហគមន៍ដ៏ធំនៅក្នុងពិភពលោករបស់យើងនេះ។ តើអ្នកបានបង្ហាញដូចម្តេចនៃសេចក្តីស្រឡាញ់ដ៏ពិតទៅកាន់សហគមន៍របស់អ្នកដែរឬទេ? តើអ្នកបាននាំព្រលឹងមនុស្សបាត់បង់មកថ្វាយព្រះគ្រិស្តតាមរយៈការនាំជីវិតរបស់ពួកគេទៅកាន់ជីវិតរបស់អ្នកដែរឬទេ? សហគមន៍របស់អ្នកនឹងស្គាល់ពីអត្ថន័យដ៏ពិតនៃពាក្យថាដូចម្តេចនៃសហគមន៍នៅពេលដែលអ្នកជាព័ន្ធការីនៃក្តីស្រឡាញ់។

លំហាត់អនុវត្ត

៨ ចូរសរសេរអក្សរ W ប្រសិនបើសកម្មភាពបង្កើតជាជញ្ជាំងនិងចូរអក្សរ B ប្រសិនបើសកម្មភាពបង្កើតជាស្ពាននៅពីមុខប្រយោគនីមួយៗ។

-ក មើលថែអ្នកដែលមានជំងឺ
-ខ នាំនរណាម្នាក់ទៅព្រះវិហារ
-គ បដិសេធចំពោះមនុស្សដែលមានលក្ខណៈខុសពីអ្នកនៅពេលដែលពួកគេសូមអ្នកចូលរួមក្នុងកម្មវិធីនៅក្នុងសហគមន៍
-ឃ សម្អាតផ្ទះឱ្យមនុស្សដែលមានជំងឺ
-ង រើសអើងចំពោះមនុស្សដែលមានឋានៈខុសពីអ្នក
-ច សួរសុខទុក្ខមនុស្សដែលនៅមន្ទីរពេទ្យ ឬ នៅក្នុងគុក
-ឆ អញ្ជើញនរណាម្នាក់ទៅផ្ទះរបស់អ្នកសម្រាប់ការប្រកបគ្នា
-ជ និយាយអំពីមនុស្សដែលធ្វើឱ្យអ្នកមានការឈឺចាប់

ឥឡូវនេះអ្នកបានបញ្ចប់ជំពូកទីមួយរួចរាល់ហើយអ្នកត្រៀមខ្លួនដើម្បីឆ្លើយសំណួរនៅក្នុងជំពូកវាយតម្លៃទីមួយ។ រលឹកមេរៀនមុនបន្ទាប់មកធ្វើតាមការណែនាំដែលមាននៅក្នុងសន្លឹកចម្លើយ។ សូមជឿសន្លឹកសម្លេងរបស់អ្នកទៅកាន់អាស័យដ្ឋានចុះឈ្មោះរបស់អ្នក។

សូមផ្ទៀងផ្ទាត់ចម្លើយរបស់អ្នក

- ៥ ក) ដោយគ្មានការផ្លាស់ប្តូរគោលបំណងចំងរបស់អ្នក
- ១ ក) គ្រឹះ
ខ) ការស្តាប់បង្គាប់
គ) ការដួលចុះ
ឃ) ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ
- ៦ ខ) បង្កើតឱកាសដើម្បីធ្វើបន្ទាល់ទៅកាន់ពួកគេនៅកន្លែងដែលពួកគេរស់នៅ
- ២ ចម្លើយរបស់អ្នក
- ៧ ខ) មិនអាត្មានិយម
- ៣ ចម្លើយដែលអាចទៅរួច ស្លូតបូត អត់ធ្មត់ បន្ទាបខ្លួន អត់ខឹង សប្បុរស អត់ទោស មេត្តាករុណា ក្តីស្រឡាញ់ ដូង
ចិត្តដែលទន់ភ្លន់។
- ៨ ក) ស្ពាន
ខ) ស្ពាន
គ) ជញ្ជាំង
ឃ) ស្ពាន
ង) ស្ពាន
ច) ជញ្ជាំង
ជ) ស្ពាន
ឈ) ជញ្ជាំង
- ៤ ចម្លើយរបស់អ្នក។ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនឹងជួយអ្នកដើម្បីអភិវឌ្ឍឥរិយាបថដែលត្រឹមត្រូវ។